
Protokół nr 29.17

z posiedzenia Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Rady Miasta Ełku, które
odbyło się w dniu 28 sierpnia 2017 roku w godzinach 1330 – 1455 

Obrady Komisji otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Komisji Irena Markowska.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji w/g załączonej listy obecności; na 10
członków   Komisji  w  posiedzeniu  uczestniczyło  10.  W  związku  z  tym  obrady  Komisji
i podejmowane decyzje są prawomocne.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:,
• Z-ca Prezydenta Miasta - Artur Urbański,
• Główny specjalista ds. planowania i realizacji budżetu - Barbara Dąbrowska,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Katarzyna Podlecka.

Pkt.1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca Komisji  Irena Markowska. po stwierdzeniu quorum pozwalającego na

podejmowanie  prawomocnych  decyzji  o  godzinie  13.30  otworzyła  posiedzenie  Komisji
witając członków Komisji oraz gości. Następnie zapytała o uwagi do przekazanego wcześniej
porządku posiedzenia. 
Komisja  nie  wniosła  uwag  i w  obecności  10  radnych;  jednogłośnie,  poprzez  aklamację
przyjęła porządek posiedzenia:
Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

3. Informacja z realizacji Ełckiej Karty Rodziny 3+ oraz Ełckiej Karty Seniora.

4. Opinia Komisji do projektów uchwał:
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2017-2027,

2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2017,  

3) w sprawie emisji obligacji komunalnych w latach 2017-2018,
4) w sprawie przyjęcia do realizacji projektu „Utworzenie i/lub wyposażenie Klubu „Senior +”

w ramach Programu Wieloletniego „Senior +” na lata 2015-2020,

5) innych  z  porządku  sesji  Rady Miasta  Ełku  zaplanowanej  na  dzień  29  sierpnia  2017  r.
i dotyczących prac Komisji.

5. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Pkt 2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
Przewodnicząca Komisji Irena Markowska zwróciła się o zgłaszanie uwag do protokółu

z poprzedniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji  nie  zgłosili  uwag  i  jednomyślnie  –  poprzez  aklamację  przyjęli

protokół Nr 28.17 z dnia 26 czerwca 2017 roku  z ostatniego posiedzenia Komisji.
  

Pkt 3.  Informacja z realizacji Ełckiej Karty Rodziny 3+ oraz Ełckiej Karty Seniora.
Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Katarzyna  Podlecka  omówiła

funkcjonowanie Ełckiej  Karty  Rodziny  3+  oraz  Ełckiej  Karty  Seniora  –  informacja
w załączeniu do protokółu.
Wywiązała się dyskusja.

Radny  Michał  Tyszkiewicz  –  czy  nie  można  ujednolicić  tych  wszystkich  kart  i  nie
ponawiać pewnej procedury co roku, tylko wydać raz np. w przypadku dzieci do 18 roku
życia  przy  Ełckiej  Karcie  Rodziny 3+  .  Można  należy  się  wzorować  na  Ogólnopolskiej
Karcie Dużej Rodziny.

 Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Katarzyna Podlecka – my nie wydajemy
nowej Karty co roku, ale jedynie kolejne naklejki, po sprawdzeniu uprawnień. Sytuacja jest



dynamiczna,  czy  wziąć  pod  uwagę  osoby  zamieszkałe  czy  zameldowane.  Ponadto  trwa
również migracja do sąsiednich gmin. Trzeba byłoby przeanalizować koszty. Jeśli radni tak
zdecydują, to tak zrobimy.

Radny Piotr Karpienia zwrócił uwagę na problem samotnych matek, które tak naprawdę
mają partnera a korzystają z uprawnień.
 Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Katarzyna Podlecka powiedziała, że dochód
w rodzinie jest weryfikowany przez pracowników socjalnych MOPS.

Radny  Robert  Klimowicz  –  świadczenia  z  budżetu  miasta  powinny  być  dokładnie
weryfikowane. Należałoby przejrzeć wszystkie świadczenia i uszczelnić system, by nie było
nadużyć. Zwłaszcza, gdy pojawiają się zadłużenia wobec miasta np. niepłacenie czynszu czy
podatków.

 Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Katarzyna Podlecka poruszyła następnie
problem coraz wyższych środków potrzebnych na pieczę zastępczą. Obciąża to coraz bardziej
budżet miasta.

Pkt 4.  Opinia Komisji do projektów uchwał.
1)   Główny specjalista  ds.  planowania  i  realizacji  budżetu  Barbara  Dąbrowska omówiła
projekt  uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Miasta  Ełku na lata
2017-2027, który obejmuje zmiany:
I. W załączniku nr 1 zmiany w latach 2017, 2018, 2019 w tym:
1.  Zwiększa  się  dochody  bieżące  w 2017 roku  o  kwotę  93 134  zł  (wpływy z  różnych
dochodów w oświacie – 86 650 zł - dział 801 rozdział 80104, 80195, wpływy z usług 
– usuwanie azbestu – 4 215 zł – dział 900 rozdział 90095, środki z UE na projekt „Teraz czas
na zmiany” – 2 269 zł – dział 853 rozdział 85395); 
2. Zmniejsza się dochody majątkowe w 2018 r. o kwotę 1 500 000 zł – dofinansowanie 
z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na inwestycję „Hala sportowa przy ZSS”; natomiast
zwiększa  się  do dochody majątkowe w 2019 r.  o  kwotę  1 500 000 zł  w związku  z  tą
inwestycją.
3. Zwiększa się wydatki budżetowe 2017 roku o kwotę 727 134 zł, w tym:
-  wydatki  bieżące  zwiększa  się  o  kwotę  612  134  zł  (zwiększenia  dotyczą: wydatków
bieżących na oświatę i wychowanie oraz edukacyjną opiekę wychowawczą 445 650 zł – dział
801 i  854, dotacji  dla  organizacji  pozarządowych  – dotacje  na zadania  miasta  w zakresu
kultury i dziedzictwa narodowego - 40 000 zł – dział 921 rozdział 92195 oraz kulturę fizyczną
– 55 000 zł – dział 926 rozdział 92695, zakupu usług – szczepienie przeciwko grypie 
– 65 000 zł – dział 851 rozdział 85149, usuwanie azbestu z budynków w tym VAT – 4 215 zł
– dział  900 rozdział  90095 i  dział  758 rozdział  75814, realizacje projektu „Teraz czas na
zmiany” – 2 669 zł – dział 853 rozdział 85395, natomiast zmniejszenie o kwotę 400 zł 
wydatków w Urzędzie Miasta – dział  750 rozdział  75023, związane jest  z przeniesieniem
wydatków na realizacje projektu „Teraz czas na zmiany”);
- wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 115 000 zł – dział 801 (zwiększenie na zakupy
inwestycyjne w SP 4 o kwotę 35 000 zł – dział 801 rozdział 80148, na budowę oświetlenia 
ul.  Gizewiusza 60 000 zł – dział 900 rozdział 90015 i ul. Słowackiego – 30 000 zł – dział 900
rozdział 90015, zmniejsza się natomiast wydatki wydatków inwestycyjnych w SP 9 o kwotę
10 000 zł).
4.  Zwiększa  się  wydatki  inwestycyjne w 2018 r.  o  kwotę  380 000 zł  (zwiększenia  na
inwestycje:  „Budowa ulicy św.  M. M. Kolbego i  św.  Franciszka”  – 400 000 zł,  „Projekt
budowy połączenia drogowego od ul. Kościuszki do ul. Emilii Plater” – 250 000 zł, „Budowa
ul. 07KDW osiedle Tuwima (projekt + realizacja) – 350 000 zł,  zmniejszenie na inwestycję
„Hala sportowa przy ZSS” – 620 000 zł).
5. Zwiększa się wydatki inwestycyjne w 2019 r. o kwotę 1 563 000 zł („Hala sportowa przy
ZSS”).
6. W związku z powyższymi zmianami zwiększa się deficyt budżetu 2017 o kwotę 634 000 zł
w 2017 roku. W 2018 roku zwiększa się deficyt budżetowy o kwotę 1 880 000 zł, w 2019 r.



zwiększa  się  o  kwotę  63 000  zł.  Zwiększenia  zostaną  pokryte  wolnym  środkami  z  lat
ubiegłych.
II. W załączniku nr 2 zmiany w roku 2017 - 2019 dotyczą: 
1. Wprowadzenie nowych przedsięwzięć:
„Budowa ulicy św. M. M. Kolbego i św. Franciszka” (2017-2018),
„Projekt budowy połączenia drogowego od ul. Kościuszki do ul. Emilii Plater” (2017-2018),
„Budowa ul. 07KDW osiedle Tuwima (projekt + realizacja) (2017-2018);
2. Zmian w realizacji przedsięwzięć: „Hala sportowa przy ZSS” (2016-2019), „Teraz czas na
zmiany”  (2017-2018),  „Rozwój  transgranicznych  inicjatyw  społecznych”  (2017-2018)  -
zmiana klasyfikacji budżetowej. 

2) Główny  specjalista  ds.  planowania  i  realizacji  budżetu  Barbara  Dąbrowska omówiła
następnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Ełku na 2017 rok w części
merytorycznie dotyczącej prac komisji.
*  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Polityki
Społecznej:
Zwiększenie planu wydatków w dziale 851, rozdział 85195 § 4300 z przeznaczeniem na       re-
alizację szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców Ełku urodzonych do dnia 31 grudnia
1951  roku  w  wysokości  65  000  zł.  Środki  pozwolą  na  zaszczepienie  ok.  1800  osób.
Na  podstawie  zgłaszalności  na  szczepienia  z  lat  ubiegłych  można  wnioskować,  że
zabezpieczy to w pełni potrzeby w tym zakresie.
 
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”-  jednogłośnie  zaopiniowali
pozytywnie  projekt  uchwały  w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  miasta
Ełku na lata 2017-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  9  głosami  „za”  przy  0  głosach
„przeciw”  i  1  głosie  „wstrzymującym  się”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w
sprawie zmian  w budżecie Miasta Ełku na 2017 rok.

3) Główny specjalista ds. planowania i realizacji budżetu Barbara Dąbrowska poinformowała,
że w związku z uchyleniem uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych w latach 2017-
2018 w pkt 3 uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2017 rok dokonuje się
zmiany zapisu i określa się limit zaciąganych zobowiązań w 2017 w wysokości 21 500 000 zł.
Treść projektu uchwały nie ulega zmianie.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”-  jednogłośnie  zaopiniowali
pozytywnie projekt uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych w latach 2017-2018.

4)  Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Katarzyna  Podlecka omówiła  projekt
uchwały  w sprawie  przyjęcia  do  realizacji  projektu  „Utworzenie  i/lub  wyposażenie  Klubu
„Senior +” w ramach Programu Wieloletniego „Senior +” na lata 2015-2020 - projekt będzie
realizowany przez  Miejski  Ośrodek  Pomocy Społecznej  w  Ełku.  Wartość  projektu  wynosi
150.000 zł, z czego dofinansowanie stanowi 120.000 zł, a wkład własny 30.000 zł. Wymagany
wkład własny stanowić będą środki w ramach budżetu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej
w Ełku.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Michał Tyszkiewicz powiedział, że była koncepcja przeznaczenia budynku, gdzie ma
zostać umieszczony Klub „Senior+” na Urząd Stanu Cywilnego.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  pomieszczenia  Urzędu  Stanu
Cywilnego 2 lata temu były gruntownie wyremontowane. 



Jeśli  chodzi  o  Klub  Seniora+,  będzie  on  umieszczony  na  parterze.  Musi  to  być  miejsce
w centrum miasta i dostępne dla osób starszych.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Bogusław  Wisowaty  powiedział,  że  jednak
proponowałby, by w przyszłości znaleźć inne miejsce na Klub Seniora.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” -  jednogłośnie zaopiniowali
pozytywnie  projekt  uchwały  w sprawie  przyjęcia  do  realizacji  projektu  „Utworzenie  i/lub
wyposażenie Klubu „Senior +” w ramach Programu Wieloletniego „Senior +” na lata 2015-
2020.

5) Komisja nie omawiała innych projektów uchwał z porządku sesji zaplanowanej na dzień
29 września 2017 roku.

Pkt 5.  Sprawy różne i wolne wnioski.
    Radny  Mirosław  Sawczyński  poruszył  kwestię  płac  i  podwyżek  dla  pracowników
socjalnych Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.
     Przewodnicząca Komisji Irena Markowska powiedziała, że ustalono, iż wniosek zostanie
złożony przy projekcie budżetu miasta na 2018 rok.

     Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Joanna Porucznik poruszyła problem funkcjonowania
Medycyny  Pracy.  Jest  tylko  dwóch  lekarzy,  jeden  jest  na  urlopie.  Osoby  kierowane  z
zakładów  pracy  na  badania  okresowe  godzinami  wystają  pod  gabinetem  najpierw  po
niezbędne skierowania następnie z wynikami badań. Czy tego systemu nie udałoby się jakoś
usprawnić, by bez długiego czekania wcześniej otrzymać skierowania na niezbędne badania.
„Pro-Medica” ma zakontraktowanych szereg zakładów pracy, które kierują pracowników na
badania okresowe.
  Przewodnicząca  Komisji  Irena  Markowska  powiedziała,  że  przedyskutuje  ten  problem
z Prezesem Zarządu Spółki Pro-Medica Andrzejem Bujnowskim i Prezydentem Miasta.

    Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Bogusław Wisowaty zwrócił się do Prezydenta Miasta
z prośbą, by rozważyć możliwości i znaleźć środki finansowe na wsparcie, którejś z gmin,
która najbardziej ucierpiała w wyniku ostatnich nawałnic.
   Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  wpierw  takie  wnioski  trzeba
przemyśleć i przedyskutować. O wsparciu, jako samorząd można pomyśleć o przeznaczeniu
środków finansowych na jakiś konkretny cel. Trzeba to skonsultować z potrzebującymi.
 
W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  Przewodnicząca  Komisji  Irena  Markowska
podziękowała wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie Komisji o godz. 14.55.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:  Przewodnicząca Komisji
Małgorzata Stachowiak Irena Markowska 


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:,

